
 
 

 
 

Kraków, dnia 30 czerwca 2020 roku  

 

Do  

Jacka Majchrowskiego  

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

 

Dotyczy:  stanu drzew w ciągu al. 3 Maja 

 

INTERPELACJA 

Szanowny Panie Prezydencie, 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 16, poz. 95), zwracam się do Pana z interpelacją w następującej 

sprawie. 

Niepokój mieszkaoców budzi w ostatnim czasie stan zdrowotny drzew rosnących wzdłuż al. 3 Maja. 

Cztery z nich były już w tak fatalnym stanie, że w lutym tego roku zostały przeznaczone do 

wycinkiprzez Zarząd Zieleni Miejskiej. Mieszkaoców łączy obawa, że z al. 3 Maja znikną w ten sposób 

kolejne drzewa, ponieważ warunki ich rozwoju są skrajnie niekorzystne. Wpływ na ten stan rzeczy 

z pewnością mają zmiany klimatyczne – ale nie wyłącznie. Brak wody jest nie tylko efektem suszy czy 

upałów, ale także bardzo niewielką powierzchnią biologicznie czynną wokół pnia – co zmniejsza ilośd 

gromadzonej wody opadowej. Gleba, w której rosną drzewa, ma zdaniem ekspertów słabą jakośd 

i jest zanieczyszczona, głównie przez preparaty stosowane podczas odśnieżania i zapobiegania 

oblodzeniu dróg. Rosnące w ciągu al. 3 Maja drzewa są także narażone na uszkodzenia mechaniczne 

przez parkujące w ich bezpośrednim otoczeniu samochody. Należy dodad, że na zły stan drzew w tym 



 
 

 
 

miejscu wskazywało już Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody w swoim wystąpieniu do Zarządu 

Zieleni Miejskiej oraz Zarządu Dróg Miasta Krakowa. Stanowisko TROP podzieliła w oficjalnym piśmie 

Wojewódzka Konserwator Zabytków. 

Warto przypomnied, że al. 3 Maja wraz z Błoniami jest miejscem szczególnym – bo wpisanym do 

wojewódzkiego rejestru zabytków – i w związku z tym tamtejsza roślinnośd powinna byd objęta 

szczególną troską miejskich służb. W opinii ekspertów aby zahamowad dewastację drzew 

niezbędnym minimum jest m.in. poprawa właściwości gleby orazzabezpieczenie korzeni i pni drzew 

przed uszkodzeniami mechanicznymi, a także zanieczyszczeniami pochodzącymi z zimowego 

utrzymania dróg. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana z pytaniem:Czy podległe Panu jednostki miejskie 

planują podjąd działania w celu ratowania drzew w ciągu al. 3 Maja, a jeśli tak, na czym polegają te 

plany i kiedy będą realizowane? 

 

Z wyrazami szacunku, 

 

_________________________ 

Łukasz Gibała 


